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PROTOKÓŁ NR VI/LVI/23 

z LVI SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VI KADENCJI 
 

(24.04.2023 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

[przed rozpoczęciem sesji podana została informacja o przetwarzaniu danych osobowych oraz 

udostępnieniu zarejestrowanego materiału z sesji na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego, 

następnie sprawdzona została obecność radnych za pomocą programu e-sesja] 

 

1. Otwarcie sesji – [godz. 1605 – radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku] 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowni Państwo ! Na 

podstawie danych z systemu stwierdzam, iż w obradach uczestniczy 42 radnych, 

a zatem obrady są prawomocne i w związku z tym, otwieram LVI sesję Sejmiku 

Województwa Śląskiego VI kadencji ! Serdecznie witam wszystkich uczestników 

naszej sesji. Witam posłów. Witam Pana Posła Wojciecha Saługę, witam 

wszystkich obecnych na naszych obradach … Witam Pana Posła... Przepraszam, 

bo tu... witam Posła Waldemara Andzela, tutaj za monitorem, akurat nie 

dostrzegłem. Nie wiem, czy jeszcze pominąłem kogoś z naszych 

parlamentarzystów ? … Czy jest Pan Wojewoda ? Miałem sygnał, że będzie, ale 

nie widzę. Witam Zarząd Województwa Śląskiego na czele z Panem Marszałkiem 

Jakubem Chełstowskim. Witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz. Witam 

Pana Dariusza Ptasia, Sekretarza Województwa. Witam Szanownych Państwa 

Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego, zgromadzonych gości oraz osoby 

oglądające naszą transmisję. Witam bardzo serdecznie licznie zgromadzone 

media. 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie wniosku o odwołanie Marszałka Województwa Śląskiego. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/670). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2023 rok (druk VI/671). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej Gminie 

Radzionków (druk VI/674). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom z obszaru 
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województwa śląskiego wybranym w Konkursie „Inicjatywa Antysmogowa” 

w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu Poprawy Jakości Powietrza 

(druk VI/675). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom z obszaru 

województwa śląskiego najlepiej radzącym sobie z ochroną powietrza 

i wdrażaniem Programu ochrony powietrza wybranym w konkursie „Gmina 

pełną piersią” w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu Poprawy 

Jakości Powietrza (druk VI/676). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/22/11/2020 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 31 sierpnia 2020 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych w Goczałkowicach-

Zdroju poprzez wniesienie ich jako aportu do spółki kapitałowej Uzdrowisko 

Goczałkowice-Zdrój Sp. z o. o. z siedzibą w Goczałkowicach-Zdroju (druk 

VI/672). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

przez Województwo Śląskie części nieruchomości położonej w Jaworzu na 

rzecz Gminy Jaworze (druk VI/673). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/25/24/2008 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 19 czerwca 2008 r. w sprawie zakazu 

utrzymywania pszczół na terenach pasa izolacyjnego trutowiska w Wiśle 

Łabajowie.(druk VI/677). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk VI/678). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk VI/679). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w radzie społecznej Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 4 

w Bytomiu (druk VI/680). 

15. Informacja dotycząca sprawozdania z działalności SKO w Bielsku-Białej, 

Częstochowie i Katowicach. 

16. Informacja dotycząca okresowej oceny Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Województwa Śląskiego 2020+. 

17. Informacja z realizacji w roku 2022 zadań wynikających z uchwały Sejmiku 

Województwa Śląskiego Nr IV/31/7/2013z dnia 25 lutego 2013 roku w sprawie 

określenia zasad wnoszenia wkładów, a także obejmowania, nabywania 

i zbywania udziałów i akcji przez Województwo Śląskie (z późn. zm.). 

18. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

19. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

20. Zamknięcie sesji Sejmiku. 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! Zarząd 

Województwa przesłał w ubiegłym tygodniu dodatkowe projekty uchwał 

w sprawie zmiany statutu jednostki budżetowej pod nazwą Stadion Śląski 

w Chorzowie – i to jest druk VI/682 – oraz przyznania dofinansowania i 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie ze środków PFRON na 

okres dłuższy niż 1 rok budżetowy robót budowlanych dotyczących obiektów 

służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, 

z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów – i tu mamy druk VI/683. Jeśli te projekty 

zostaną wprowadzone do porządku, proponuję w kolejności po dotychczasowym 

punkcie 14. I teraz, czy są jeszcze … A czy najpierw głosujemy, Panie 

Mecenasie ? … Bardzo proszę, proszę Państwa, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać 

w punkcie rozpatrzenia proponowanych zmian porządku obrad, głos ? … Nie 

widzę ! A zatem, proszę Państwa, musimy przegłosować dwie poprawki do 

porządku obrad, w związku z tymi dwoma uchwałami zaproponowanymi przez 

Zarząd Województwa. I teraz pierwsze głosowanie dotyczy wprowadzenia do 

porządku obrad uchwały dotyczącej zmiany statutu jednostki budżetowej pod 

nazwą Stadion Śląski – i to jest druk VI/682. Bardzo proszę o uruchomienie 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmiany statutu jednostki budżetowej pod nazwą Stadion Śląski w Chorzowie (druk 

VI/682): 

 

za  32 

przeciw 2 

wstrzym. 8 

 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – kolejna zmiana porządku 

obrad, to jest wprowadzenie kolejnej uchwały dotyczącej dofinansowania i 

wyrażania zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie ze środków PFRON. 

Bardzo proszę o uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o dofinansowanie ze środków PFRON, na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, 

robót budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku 

z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk 

VI/683): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 2 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…a więc te 2 punkty dokładamy 

jako 15 i 16 punkt porządku obrad… 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie wniosku o odwołanie Marszałka Województwa Śląskiego. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/670). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2023 rok (druk VI/671). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej Gminie 

Radzionków (druk VI/674). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom z obszaru 

województwa śląskiego wybranym w Konkursie „Inicjatywa Antysmogowa” 

w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu Poprawy Jakości 

Powietrza (druk VI/675). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom z obszaru 

województwa śląskiego najlepiej radzącym sobie z ochroną powietrza 

i wdrażaniem Programu ochrony powietrza wybranym w konkursie „Gmina 

pełną piersią” w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu Poprawy 

Jakości Powietrza (druk VI/676). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/22/11/2020 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 31 sierpnia 2020 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych w Goczałkowicach-

Zdroju poprzez wniesienie ich jako aportu do spółki kapitałowej Uzdrowisko 

Goczałkowice-Zdrój Sp. z o. o. z siedzibą w Goczałkowicach-Zdroju (druk 

VI/672). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

przez Województwo Śląskie części nieruchomości położonej w Jaworzu na rzecz 

Gminy Jaworze (druk VI/673). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/25/24/2008 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 19 czerwca 2008 roku w sprawie zakazu 

utrzymywania pszczół na terenach pasa izolacyjnego trutowiska w Wiśle 

Łabajowie.(druk VI/677). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk VI/678). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk VI/679). 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w radzie społecznej Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 4 

w Bytomiu (druk VI/680). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki budżetowej pod nazwą 

„Stadion Śląski” w Chorzowie (druk VI/682). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o dofinansowanie ze środków PFRON, na okres dłuższy niż 

jeden rok budżetowy, robót budowlanych dotyczących obiektów służących 

rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem 

rozbiórki tych obiektów (druk VI/683). 

17. Informacja dotycząca sprawozdania z działalności SKO w Bielsku-Białej, 

Częstochowie i Katowicach. 

18. Informacja dotycząca okresowej oceny Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Województwa Śląskiego 2020+. 

19. Informacja z realizacji w roku 2022 zadań wynikających z uchwały Sejmiku 

Województwa Śląskiego Nr IV/31/7/2013z dnia 25 lutego 2013 roku w sprawie 

określenia zasad wnoszenia wkładów, a także obejmowania, nabywania 

i zbywania udziałów i akcji przez Województwo Śląskie (z późn. zm.). 

20. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

21. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

22. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Rozpatrzenie wniosku o odwołanie Marszałka Województwa 

Śląskiego: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! W dniu 

1 marca br. wpłynął wniosek dotyczący odwołania Marszałka Województwa 

Śląskiego podpisany przez radnych klubu Prawo i Sprawiedliwość, który spełniał 

wymogi formalne. Został on Państwu dostarczony w materiałach na dzisiejszą 

sesję razem ze stosownym projektem uchwały. Zgodnie z wymogami procedury 

opisany w art. 37. ust. 2 ustawy o samorządzie województwa, wniosek został 

przesłany do Komisji Rewizyjnej celem zaopiniowania. Komisja Rewizyjna 

przyjęła opinię na posiedzeniu w dniu 19[18] kwietnia br. i została ona przesłana 

Państwu Radnym 20 kwietnia. W tym miejscu proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej … Bardzo proszę Pana Radnego 

Czarnynogę ! 

 

- radny Piotr Czarnynoga, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej –…Panie 

Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! Szanowny Zarządzie ! Wypełniając wymogi 

ustawy o samorządzie województwa, Komisja Rewizyjna Sejmiku, po 

przeprowadzeniu na posiedzeniu w dniu 17[18] kwietnia 2023 roku analizy 
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wniosku radnych Sejmiku Województwa Śląskiego o odwołanie Marszałka 

Województwa Śląskiego, stwierdziła, co następuje: punkt 1 – wniosek spełnia 

wszystkie wymogi formalne, tj. został sporządzony w formie pisemnej, został 

podpisany przez wymaganą ustawowo liczbę radnych oraz zawiera uzasadnienie 

wskazujące przyczynę odwołania. Punkt 2 – uzasadnienie zawierające przyczynę 

odwołania Marszałka jest zdaniem Komisji niewystarczające. Punkt 3 – 

w związku z powyższym, mimo spełnienia warunków formalnych, Komisja 

wydaje negatywną opinię wobec wniosku pozostawiając decyzję Radnym 

Sejmiku. Pięcioosobowa Komisja Rewizyjna, 3 radnych głosowało za przyjęciem 

tak sformułowanego wniosku, 2 radnych było przeciwko, nikt się nie wstrzymał 

od głosu. Dziękuję za uwagę ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panu 

Przewodniczącemu ! Proszę Państwa ! Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Bardzo proszę, jako pierwszy zabierze głos 

Pan Stanisław Jaszczuk … chyba, że Przewodniczący klubu, jako wnioskodawca, 

tak ? Możemy tak ? … To bardzo proszę, Pan Jan Kawulok, udzielam głosu ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie 

i Panowie Radni ! Drodzy Goście, ale przede wszystkim mieszkańcy 

województwa śląskiego, którzy na pewno oglądacie transmisję z dzisiejszych 

obrad ! W dniu 1 marca 2023 roku klub radnych Prawo i Sprawiedliwość złożył 

wniosek o odwołanie Marszałka Województwa Śląskiego, Jakuba 

Chełstowskiego. Żeby przypomnieć pewne zdarzenia, warto, że tak powiem, 

cofnąć się do roku 2018. W tym to roku odbyły się w Polsce wybory 

samorządowe. W województwie śląskim wybory te wygrał Komitet Wyborczy 

Prawo i Sprawiedliwość, uzyskując 560 075 głosów. Drugie ugrupowanie, 

Koalicja Obywatelska – 502 990, około 50 000 mniej. W kolejności SLD, Lewica 

Razem – 144 000 i PSL – 89 000. Zgodnie z wolą wyborców ukształtował się 

Zarząd, Prezydium Sejmiku. W listopadzie 2022 roku sytuacja uległa całkowitej 

zmianie. Czterech radnych, którzy byli radnymi wybranymi z Komitetu 

Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość, założyło nowy klub i nawiązało 

współpracę z klubami opozycyjnymi w Sejmiku. Urząd Marszałka sprawuje 

przewodniczący ugrupowania, które nie brało udziału w wyborach 

samorządowych. Gwoli przypomnienia, wiele ugrupowań samorządowych brało 

udział w tych wyborach, a żadne z nich nie uzyskało mandatu radnego. Nie ma w 

tej chwili Marszałek, jak gdyby, mocy wyborczej do sprawowania tego mandatu. 

Dopiero w lutym Koalicja Obywatelska złożyła dokument popierający, czyli od 

listopada też ta sprawa była w zawieszeniu. Dla naszych wyborców jest to 

sytuacja niezrozumiała. Marszałek Województwa piastuje urząd nie z woli 

wyborców, lecz z woli kilku prezydentów, reprezentujących wąski obszar 

województwa śląskiego. Sytuacja ta jest sprzeczna z ideą samorządu 

województwa. W tej sytuacji, to co powiedziałem składając ten wniosek, bardzo 
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żałuję, że 21 listopada Marszałek, odwołując nas nie złożył rezygnacji i nie został 

ponownie wybrany w oparciu o nowe zaplecze tego. W tej chwili dzisiejsze 

głosowanie rozstrzygnie poparcie dla Marszałka Jakuba Chełstowskiego. Bardzo 

dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panu 

Przewodniczącemu ! Do głosu zgłosił się, i udzielam głosu, Pan Stanisław 

Jaszczuk. Bardzo proszę ! 

 

- radny Stanisław Jaszczuk – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! 

Szanowni Państwo ! Wynik głosowania dla każdego z tu obecnych ma różny 

wymiar. Inny ma dla Pana Marszałka, inny ma dla jego kolegów, którzy z nim 

odeszli i utworzyli nową koalicję, inny ma dla Pana Mazura, inny ma dla mnie, 

pewnie dla każdego czymś się różni. Natomiast dla Platformy Obywatelskiej jest 

to przede wszystkim szansa – złożenie przez nas wniosku to jest dla was szansa. 

Szansa na to by pokazać, że macie zdolność do rządzenia, że rządzić potraficie, 

że rządzić się nie boicie i że nie akceptujecie takiej sytuacji, że to przysłowiowy 

ogon macha psem. Ja wam życzę żebyście mieli odwagę i żebyście podjęli to 

wyzwanie, bo to by była normalna sytuacja. OK., stał się deal, bo w każdym dealu 

to wiadomo, że dochodzi do jakiegoś porozumienia, przejmujecie władzę 

i przejmujecie również odpowiedzialność za to co się będzie w województwie 

śląskim działo, tak ? Nie wiadomo o co chodzi i nie wiadomo czy ta wasza 

podmiotowość, która jest w tym wypadku istotna, będzie zachowana. Dla nas, 

proszę Państwa, dla nas to głosowanie jest obowiązkiem. To co powiedział Pan 

Przewodniczący Kawulok, te 560 tys. głosów, to proszę pamiętać, że prawie 100 

tys. głosów, to są głosy oddane na tę czwórkę – na Pana Jakuba Chełstowskiego, 

na Panią Marię Materlę, na Pana Rafała Kandziorę i na Panią Alinę Nowak. Tylu 

wyborców oszukali. Tylu wyborcom się sprzeniewierzyli. I jeżeli myślicie, że 

takie poparcie uzyskacie od swoich nowych przyjaciół, nowych partnerów 

politycznych, to jesteście w głębokim błędzie i się bardzo rozczarujecie. Ja mam 

jeszcze na koniec taką jedną uwagę, bo dzisiaj brakuje tych Państwa, którzy tak 

zaciekle bronili przez cztery lata czystości w polityce. Na krótko, bo na krótko, 

ale po wolcie tutaj Pana Marszałka pojawił się tam taki baner – ten baner był 

mniej więcej tej treści: warto być uczciwym, choć nie zawsze się to opłaca, nie 

warto być nieuczciwym, bo to zawsze się nie opłaca. Panie Marszałku ! Ja głęboko 

wierzę, że bez względu na wynik tego głosowania, czy Pan zostanie tym 

Przewodniczącym, czy nie … Marszałkiem dalej czy nie, wy prędzej czy później 

zapłacicie za to cenę. Zapłacicie za pół roku, zapłacicie za rok. Zapłacicie ją 

werdyktem wyborców. Bez względu na wszystko, życzę powodzenia w tym 

głosowaniu, bez względu na to co to dla kogo, i dla Pana osobiście, znaczy. 

Bardzo dziękuję ! 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Bardzo 

proszę o zabranie głosu Pana Stanisława Gmitruka, udzielam głosu ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo ! Na początku stwierdzam, że zapoznałem się 

z treścią i uzasadnieniem do wniosku klubu PiS z 1 marca 2023 roku o odwołanie 

Marszałka Województwa Śląskiego, i już na początku stwierdzam, że moim 

zdaniem zawiera ten wniosek i uzasadnienie wiele nieścisłości oraz braku 

konsekwencji wobec stanów faktycznych. Już w pierwszych zdaniach 

uzasadnienia czytamy, cytuję: fundamentalnym zarzutem wobec Pana Jakuba 

Chełstowskiego jest troska o powierzony i zarządzany majątek publiczny … 

troska … wyrażający się poprzez brak nadzoru nad spółkami i podmiotami 

będącymi własnością Województwa Śląskiego z jednej strony, z drugiej zaś 

połączony z próbami ręcznego sterowania wybranymi podmiotami. Wiemy, że 

tak zwane ręczne sterowanie firmą polega na bezpośrednim angażowaniu się 

szefa jednostki w jej kierowaniu. W praktyce preferuje się delegowanie zadań 

zaufanym pracownikom. Jeśli tak w tym naszym wypadku nie było, to może 

świadczyć, że Pan Marszałek osobiście troszczył się o majątek, nie można więc 

uznać zasadności twierdzenia, że Pan Marszałek nie sprawował nadzoru nad 

spółkami i podmiotami Województwa. Należy zwrócić uwagę także na fakt, że 

podczas sesji nadzwyczajnej – 15 września ubiegłego roku miała miejsce ta sesja, 

w której omawiana była sytuacja o Funduszu Górnośląskim – i jeden z radnych 

klubu PiS tak mówił, cytuję: albo żeśmy tu przyszli porozmawiać o sprawach 

podobno aferalnych. Nie jest w tej chwili prowadzone żadne śledztwo. Ja 

rozumiem, że potrzebna demagogia, że trzeba sobie pokrzyczeć, że trzeba 

uzupełnić coś co napisały media nie dysponujące tak samo informacją. Koniec 

cytatu. Inny radny klubu PiS mówił: nie mamy informacji na chwilę obecną o 

żadnym postępowaniu karnym, nie tylko śledztwie, ale nawet postępowanie karne 

się nie toczy, ani nie zostało najprawdopodobniej wszczęte. Nie ma takich 

informacji – koniec cytatu. Jednocześnie w treści uzasadnienia przedmiotowego 

wniosku wnioskodawcy powołują się na artykuł z Gazety Wyborczej dotyczącej 

Stadionu Śląskiego, w której napisano, iż prokuratura bada czy z tej spółki nie 

wyprowadzono pieniędzy. Z powyższego wynika, że według uznania 

wnioskodawców, raz media są niepoinformowane, niedoinformowane, innym 

razem doniesienia medialne stanowią podstawę do tworzenia zarzutów. Brak 

konsekwencji w działaniu. Ciekawą sytuacją jest fakt, że jeszcze niecałe pół roku 

temu, czyli licząc do daty złożenia wniosku podczas sesji w dniu 15 września 

ubiegłego roku, nieobecność Pana Marszałka na tej sesji była tak przez radnego 

PiS usprawiedliwiana, tak życzliwie, przyjacielsko, cytuję: no najważniejszym 

zapytaniem w trakcie tej sesji dotyczącej przedmiotowej informacji, to jest gdzie 

jest Pan Marszałek ? Przepraszam bardzo, ja naprawdę, ja jestem na tyle 

ograniczony, że ja, wybaczą Państwo, nie widzę żadnego związku pomiędzy 

treścią przedstawionej informacji, a obecnością Pana Marszałka. Osobiście 
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znam Pana Marszałka i podejrzewam, to oczywiście nie mam prawa się 

wypowiadać, ale podejrzewam, że może to być tak, że Pan Marszałek nie 

wypoczywa ani w domu, ani w zaciszu gabinetu, tylko zgodnie skądinąd wiem też, 

bo kilka razy chciałem czy prosiłem o jakieś czynności z udziałem Pana 

Marszałka, ten terminarz jest daleko wcześniej ustalany – koniec cytatu. 

Z wypowiedzi tej można wyciągnąć wniosek, że zdaniem Pana Radnego PiS, Pan 

Marszałek jest osobą bardzo zapracowaną i zatroskaną o sprawy Województwa 

Śląskiego. Ze zdziwieniem przeczytałem końcowe zdania uzasadnienia wniosku 

dotyczące przygotowania Pana Marszałka i administracji samorządowej 

Województwa Śląskiego do uruchamiania pomocowych środków unijnych. 

Wiemy, że Pan Marszałek wraz z kompetentnymi pracownikami dobrze 

współpracują z Komisją Europejską. Wypracował tak stan programów, to jest 

Fundusze Europejskie dla Województwa Śląskiego na lata 2021-2027 oraz Plan 

Sprawiedliwej Transformacji, w efekcie czego rozpoczęły się już procedury 

wspierania naszych beneficjentów z funduszy unijnych, dedykowanych 

mieszkańcom województwa, przedsiębiorcom i samorządom. Na tle tej dobrej 

współpracy Pana Marszałka z Komisją Europejską należy z ubolewaniem nam 

wszystkim przypomnieć, że oczekujemy na środki z Krajowego Planu 

Odbudowy, które blokuje obecna władza, czyli Zjednoczona Prawica, m.in. nasze 

szpitale wojewódzkie w dużym stopniu uzależniają realizację przyjętych planów 

inwestycyjnych na 2023 rok od środków finansowych z KPO. Szanowni 

Państwo ! Przez 4 lata VI kadencji naszego Sejmiku byłem radnym opozycyjnym 

wobec Pana Marszałka i Zarządu Województwa Śląskiego. Mimo takiej sytuacji 

moje wnioski w zakresie rzeczowym i finansowym dotyczące przede wszystkim 

subregionu północnego województwa śląskiego były traktowane najczęściej 

życzliwie i były bardzo często realizowane. Rozmowy z Panem Marszałkiem 

dotyczące naszych spraw samorządowych zawsze prowadzone były 

kompetentnie, a wnioski z tych rozmów były formowane przez Pana Marszałka 

jasno i dokładnie. Pan Marszałek Jakub Chełstowski zawsze dotrzymywał danego 

słowa. Szanowni Państwo ! Kończąc i biorąc pod uwagę wniosek i uzasadnienie 

klubu radnych PiS stwierdzam, że jego treści, ze względów merytorycznych, nie 

są zasadne i nie zasługują na poparcie. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Bardzo 

proszę, Pani Jadwiga Baczyńska, udzielam głosu ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – Szanowny Panie Przewodniczący ! Panie 

Marszałku ! Szanowny Zarządzie ! Wszyscy Państwo Radni i Goście ! Ja z całego 

serca dzisiaj chciałam życzyć Panu Marszałkowi aby na tym stanowisku się ostał. 

A dlaczego ? Dlatego, że Pan Marszałek ma niesamowity talent do tego żeby 

ugrupowania, do których należy, w sposób dekonstruktywny potraktować 

i współpracę zakończyć. Tak to miało miejsce w roku 2017 w Tychach. Wtedy 

Pan Jakub Chełstowski był radnym ugrupowania Tychy Moja Mała Ojczyzna i na 
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rok przed wyborami dogadał się z Prawem i Sprawiedliwością za pierwsze 

miejsce na liście do Sejmiku i klub swój opuścił, przechodząc do Prawa 

i Sprawiedliwości. Na stanowisku Marszałka, mając złoty róg, mając czapkę z 

piór, naprawdę rządził. Miał zdanie pierwsze i ostatnie. Do dnia 21 listopada 

zeszłego roku, kiedy to klub Prawa i Sprawiedliwości, zgodnie z talentem Pana 

obecnego Marszałka Jakuba Chełstowskiego, został destrukcyjnie zniszczony, 

a powstał nowy klub z osób tylko i wyłącznie tych, które opuściły swoje dawne 

ugrupowanie, czyli cztery osoby, które do tego klubu nie zostały wybrane, cztery 

osoby, które należały do innego klubu, czyli cztery osoby, które po prostu 

przeszły do innego ugrupowania. Jaką sytuację mamy dzisiaj ? Pan Marszałek 

w tej chwili jest na smyczy, żeby nie powiedzieć na postronku Platformy 

Obywatelskiej, ponieważ nie rządzi już w sposób rzeczywisty w województwie 

śląskim, a wykonuje wszystkie polecenia, które Panu Marszałkowi koledzy 

z Platformy Obywatelskiej zalecają. Tak naprawdę, w rzeczywistości klub TAK 

dla Polski już nie istnieje. Pół roku, tak ? Pół roku trwało, może nawet niecałe, 

istnienie tego klubu. Życzę Platformie Obywatelskiej aby Pan Marszałek 

w dalszym ciągu na tej pozycji pozostał, bo to gwarantuje Państwa porażkę. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – w zasadzie po tej wypowiedzi 

należałoby zamknąć i przejść do głosowania, ale jeszcze kolejne osoby. Pani Ewa 

Żak, bardzo proszę, udzielam głosu ! 

 

- radna Ewa Żak – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni Państwo 

Radni ! Szanowni Goście ! Na początku mojego wystąpienia chciałabym się 

skupić na tym, że człowiek, który piastuje funkcję Marszałka, zawiódł mnie 

bardzo. Zawiódł mnie nie tylko jako Marszałek w wielu sprawach, ale także jako 

człowiek – człowiek, którego szanowałam, lubiłam i któremu pomagałam, ale 

także któremu wytykałam błędy. Marszałek powtarzał zawsze, że jesteśmy jedną 

rodziną. Tak ! Do głosowania, owszem, byliśmy, ale już przy podziale pieniędzy 

to niekoniecznie. Szanowni Państwo ! We wrześniu ubiegłego roku napisałam 

wniosek do budżetu. Chodziło o 25 tys. zł dla Cechu Rzemiosł Różnych 

w Cieszynie, na dzień otwarty stoisk rzemieślniczych. Otrzymałam pisemną 

pozytywną odpowiedź na mój wniosek. Parę tygodni temu główna księgowa 

cechu zadzwoniła pytając, kiedy otrzymają pieniądze i usłyszała, że Pan 

Marszałek wycofał się z tego i nie dostaną pieniędzy. Dla mnie, Panie Marszałku, 

jest Pan po prostu niewiarygodny. Ja już Panu w nic nie uwierzę. W nic ! Mówi 

Pan, że jest Pan samorządowcem, takim, który dba o drogi. Niestety, w Jaworzu 

na drodze wojewódzkiej ludzie z sześciu domów wychodzą wprost na jezdnię, ale 

to Pana nic nie obchodzi mimo tak licznych interpelacji w tej sprawie, nie tylko 

moich. Ostatnio przeczytałam w Dzienniku Zachodnim, że nasz Urząd 

Marszałkowski jako jedyny w Polsce nie wystąpił o środki na infrastrukturę 

drogową. Chciałam zapytać czy to jest jakieś niedopatrzenie ? Dlaczego tak się 
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stało ? Dalej – CPK. Powiedział Pan na ostatniej sesji, że partia Panu nie 

pozwoliła nic zrobić w tej kwestii. Otóż był Pan ze mną w jednym klubie, ja się 

nie bałam i miałam odwagę napisać interpelację dla dobra ludzi. Proszę się nie 

dziwić, że radni z Pana się śmiali. Pokazało to Pana niedojrzałość polityczną. 

Dalej – rady społeczne. Odwołano wszystkich radnych z klubu PiS-u z rad 

społecznych szpitali i rad programowych ośrodków kultury, mimo, że radnym 

w tych radach nie płaci się za te posiedzenia. W ich skład powołano członków 

Koalicji Obywatelskiej. Czy tak się postępuje ? Tak się dziękuje radnym za ich 

pracę pro bono publico ? Ja nigdy nie prosiłam Pana o zasiadanie w radach 

nadzorczych, za które otrzymuje się pokaźne profity, ani posady dla siebie czy 

moich bliskich. Funkcję radnej postrzegam jako służbę ludziom, którzy mnie 

wybrali. Panie Marszałku ! Pełni Pan funkcję publiczną, strona etyczno-moralna 

powinna być także bez zastrzeżeń. Kończąc, chciałam powiedzieć, że nie jest już 

Pan moim Marszałkiem i nigdy nie będzie. Jest Pan dla mnie niewiarygodny, bo 

nie dotrzymuje Pan słowa, a do połowy radnych Sejmiku się Pan nie odzywa. Ja 

nie chcę takiego Marszałka. Szanowni Państwo z Koalicji Obywatelskiej ! Macie 

jedyną i niepowtarzalną szansę mieć już dzisiaj swojego marszałka. Zobaczymy, 

czy z tej szansy skorzystacie. Dziękuję za uwagę ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Pani Radnej ! 

Udzielam głosu Panu Marszałkowi jako ad vocem do tych wystąpień. I za 

chwileczkę Pan Radny Przedpełski. 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – witam Państwa bardzo serdecznie ! Ja może 

wpierw zacznę od sprostowania tezy Pani Radnej Baczyńskiej. Cieszę się, że są 

tutaj Prezydenci – Prezydent Sopotu, Sosnowca, Tychów, były Wiceprezydent 

Rudy, gorąco pozdrawiam. Też witam serdecznie Pana Posła Saługę. Myślę, że 

Pan Prezydent Andrzej Dziuba jest najlepszym świadectwem tego, co się 

w Radzie Miasta Tychy działo. I musi Pani... Ja wiem, że Pani musi kłamać, ale 

są granice tego kłamstwa. Myślę, że Pan Prezydent Dziuba świetnie to potwierdzi, 

bo przez wiele lat toczyliśmy różnego rodzaju spory i stowarzyszenie, któremu 

przewodziłem, mówiąc wprost, przekazałem wtedy władzę Panu Radnemu 

Dariuszowi Wencepelowi, którego Pan Prezydent dobrze zna. I stowarzyszenie 

nie zostało przez nikogo zdradzone, ani opuszczone, tylko ten model i formuła 

współpracy lokalnej się wyczerpała za zgodą obu stron. Nikt nikogo nie zdradził, 

wręcz przeciwnie, nawet właśnie zapisując się do PiS-u, usłyszałem, że muszę się 

wypisać z mojego stowarzyszenia, bo nie mogę być w żadnym stowarzyszeniu, 

bo to, za przeproszeniem, nieetyczne, bo to świadczy o tym, że nie mogę mieć 

dwóch panów. No takie były stwierdzenia, więc nie chce mi się tego komentować, 

a Prezydent Dziuba, myślę, tu w stu procentach potwierdzi tezę, że no było 

zupełnie inaczej niż Pani mówi, no ale jakby to powiedzieć, łatwo formułować 

Pani wnioski kłamliwe w oparciu o jakieś zasłyszane opinie. Wręcz oświadczam, 

że ze stowarzyszenia odszedłem na własnych warunkach i na prezesa wybrałem 
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Dariusza Wencepela, który jest radnym Miasta Tychy do tej pory i prezesem tego 

stowarzyszenia, więc nie wiem, o czym Pani mówi, ale to nigdy nie miało 

miejsca. A do PiS-u się zapisałem, bo została mi złożona propozycja 

kandydowania do Sejmiku Województwa Śląskiego, z której skorzystałem – więc 

to tak gwoli faktów. Szanowni Państwo ! Ja przez ostatnie prawie dwa miesiące 

wysłuchuję nieustannych inwektyw pod swoim adresem. OK., z wieloma 

z Państwa współpracowałem przez cztery i pół roku i jak zobaczyłem Państwa 

wniosek, to nie ukrywam, że no myślałem, że będzie więcej klasy w tym 

wszystkim. Nie wiem kto go pisał, ale zobaczyłem Państwa podpisy, nie będę 

wymieniał których radnych się spytałem czy to podpisują się po tym, ale 

powiedzieli tak: przyszedł wniosek z góry, kazano nam go podpisać. Tyle tutaj 

kłamstw, chamstwa, obrażania, nieprawd, że to się naprawdę nadaje na inny tryb 

postępowania cywilnego … Dobrze ! Niech Pan tutaj Radny nie przeszkadza, ja 

Państwa słuchałem w ciszy. Mam nadzieję, że Pana na to stać. Zgadzam się tu 

z Panem Radnym Gmitrukiem, że tu jest jakieś rozdwojenie intelektualne. 

Z jednej strony naciskam na spółki, je pilnuję, z drugiej strony ich nie pilnuję. 

Weźcie się Państwo zdecydujcie na jakiś wariant, bo z całym szacunkiem, ale 

o tym bardzo dobrze wiecie, jednoosobowo Marszałek nie sprawuje nadzoru nad 

żadnymi spółkami. Czyni to Zarząd jako organ kolegialny, pięcioosobowy. I byli 

w tym przedstawiciele koalicji – był Pan Kałuża, Pani Domogała, Pani Białowąs, 

Pan Starzycki i ja. I to właśnie ten Zarząd desygnował ludzi do rady nadzorczej, 

ten Zarząd desygnował ludzi do zarządów. Takie są fakty. I mówiąc wprost, 

nawet nie chcę wchodzić w pewną kuchnię, bo naprawdę uważam, że wolę 

pamiętać z PiS-u to co dobre było, a było tych chwil parę dobrych, ale też 

mnóstwo złych. No ten wniosek po prostu zawiera kłamstwo na kłamstwie. 

Mówicie Państwo o audytach. Audyty prowadzone są przez, de facto, rady 

nadzorcze, które wybierają podmioty audytowe. I to te podmioty audytowe, 

w trybie Pzp, oceniają pracę tej czy innej spółki. Myśmy audytowali wcześniej 

wszystkie spółki, potem jeżeli wychodzą potrzeby, to rada nadzorcza kontroluje 

spółkę. Wiem, że takie postępowania audytowe, choćby w Funduszu 

Górnośląskim dobiegają końca. I to jest działanie na podstawie litery prawa. I nikt 

na nic nie naciskał, nie wpływał, no bo jak na prywatne podmioty, które wybiera 

rada nadzorcza w sprawie zamówień publicznych, naciskać – przecież to jest 

totalna bzdura. Na sesjach Sejmiku, Szanowni Państwo, na wszystkie wasze 

pytania zostały udzielone, á propos Funduszu Górnośląskiego, odpowiedzi. Ale 

nie rozumiem pewnych stwierdzeń i są one głęboko kłamliwe. Podpisaliście się 

Państwo pod wnioskiem, w którym piszecie, że dochodziło do zakupu sprzętu 

medycznego dla szpitali po zawyżonych cenach. Dla jakich szpitali i po jakich 

zawyżonych cenach ? Mam pytanie. Próbowałem Pana Przewodniczącego 

Czarnynogę na komisji dopytać co to za sprawa, bo my jej nie znamy. Nie potrafił 

odpowiedzieć. Z tego co dzisiaj rozmawiałem z Panią Małgorzatą Staś, Dyrektor 

Departamentu, cały projekt odnośnie finansowania szpitali w czasie COVID-u 

został rozliczony bez uwag. Nikt o nic nie pytał, nie twierdził, że było coś nie tak, 
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więc to jest ordynarne kłamstwo. Ja Państwu przytoczę parę liczb, co myśmy 

kupili z tych środków i wtedy Państwo się bardzo cieszyliście, że tak sprawnie 

Zarząd działa. 30 ambulansów za 13 mln. Respiratory – 128 sztuk – wszystkie 

dojechały, nie tak jak u Pana Ministra Cieszyńskiego. Kardiomonitory – 169 

sztuk. Aparatura do oznaczenia wirusów SARS-CoV – 11 sztuk. Testy, 

odczynniki – 2300. Aparaty RTG – 17. Aparaty USG – 29. Defibiratory – 58. 

Łóżka – 567. Pompy infuzyjne – 464. Ssaki – 101. Komory laminarne – 20. 

Pulsometry – to w setkach sztuk. Sterylizatory. Ogólnie dziesiątki, jak nie setki 

sztuk sprzętu za 64 mln. A więc można we wniosku kłamać. Można, oczywiście ! 

To mnie już nie dziwi w PiS-ie. I teraz tak – piszecie Państwo, że nieuzasadnione 

zamówienia na środki ochrony osobistej do placówek medycznych. No Fundusz 

Górnośląski to opracował, Prezes został odwołany, NIK to badał, CBA to badało 

i sprawa jest w prokuraturze. Była tutaj sesja w tej sprawie, więc zasadniczo 

wtedy nikt się z Państwa tym nie interesował. Dopiero po odwołaniu się 

zainteresowaliście, członków zarządu. I tyle w tym temacie, bo mógłbym 

powiedzieć zdecydowanie więcej. Pan Dyrektor Koczar i moja skromna osoba 

wypowiedziały się w tych tematach na dwóch sesjach. Wszystkie informacje były 

zawarte. Szanowni Państwo ! Pisaliście w swoim wniosku o Stadionie Śląskim, 

że dochodziło tam do jakichś nieprawidłowości. Prokuratura to umorzyła. Pan 

Radny Kowalski, Dyrektor Główny Stadionu, to nie wiedział, co tam się dzieje ? 

Jakoś mnie nie informował o tych nieprawidłowościach, pod którymi się podpisał 

Pan Dyrektor …[głos z sali]… oj, Panie Radny Kowalski, z Prezesem ? … 

Bardziej się z Panem spotykałem, Pan miał więcej potrzeb. Podwyżki w GPW – 

nagle po czterech i pół roku stwierdziliście, że GPW jest źle zarządzane. No 

Szanowni Państwo ! Kryzys energetyczny wywołał podwyżki cen energii 

elektrycznej – oczywiście ja jestem odpowiedzialny za kryzys energetyczny i za 

ceny na rynku. Niestety, ustawodawca tak zaplanował ustawę tzw. mocową – 

dopiero się w grudniu obudził zeszłego roku – że producenci wody nie mogli być 

nią objęci. Tylko dystrybutorzy. Nasze prośby do ministerstwa, WRDS-u na nic 

się zdały. A z drugiej strony, Pan Minister Gróbarczyk odpisał wszystkim, że to 

w sumie nie problem, że takie podwyżki będą, bo przecież samorządy mogą do 

tego dopłacać. Prezydenci mogą dopłacać do cen wody. Tak wykombinował Pan 

Minister Gróbarczyk, z uwagi na to, że ceny wody trzeba ustalić z Wodami 

Polskimi. Z jednej strony GPW nie może być objęte taryfą mocową, czyli 

wsparciem, niższą ceną. Z drugiej strony, na rynku te ceny oszalały, potem 

wprowadzono tarczę, z której wynika, że GPW jako producent wody nie może 

tym być objęty, bo ustawa tego nie przewiduje. Ale to moja wina. Oczywiście ! 

No stwierdzenia we wniosku, że wyprowadzano pieniądze poprzez działania 

promocyjne, no są bezczelnym kłamstwem i prokuratura to udowodniła. Też w to 

ingerowałem ? Efekt wizerunkowy związany z nadaniem Polskiego Związku 

Lekkiej Atletyki Stadionu Narodowego. Szanowni Państwo ! Pamiętam, chyba 

z półtora roku temu, jak Premier Sasin zadzwonił i poprosił żebyśmy pomogli 

zorganizować igrzyska, bo Kraków nie daje rady i nie ma tam obiektu 
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lekkoatletycznego. Ja powiedziałem: oczywiście, Panie Premierze, dla dobra 

sportu pomożemy. Zadzwonił Prezes Kraśnicki. No jak możemy rodzinie 

sportowej nie pomagać ? No i obiecano nam pieniądze. Powiedzieliśmy jakie są 

problemy – Pan Dyrektor Kowalski wie jakie były problemy – oświetlenie, jak na 

meczu ze Szwecją wystrzeliło, system zarządzania. No, obiecano nam z rezerwy 

10 mln. Pan Minister Bortniczuk mógł wydać decyzję jednoosobowo na temat 

wydłużenia procesu rozliczania tej dotacji, bo pisaliśmy do Pana Ministra żeby 

dał nam niewygasy do końca marca, bo zdążymy to zrobić. Nie uzyskaliśmy tej 

zgody, sprawa była rozliczona tak, że w styczniu tego roku Sejmik musiał dołożyć 

5,5 mln. To jest właśnie ta pomoc PiS-u dla Śląska. Notabene, na tę imprezę 

zdecydowaliśmy się wcześniej wyłożyć za zgodą Państwa Radnych 15 mln zł, 

żeby ona mogła się odbyć, bo wpierw po nią sięgnięto, potem się okazało, że 

Małopolska nie ma żadnej infrastruktury i nie zdąży jej wybudować – więc za 

pomoc tak zostaliśmy ukarani. Z tego co ja wiem, relacje z Polskim Związkiem 

Lekkiej Atletyki są bardzo dobre, był ostatnio Prezes Chmara się pytał 

o Memoriał Kusocińskiego. Piszecie w swoim wniosku, że straciliśmy 

wiarygodność. Nie wiem jaką i u kogo, ale na pewno nie w środowisku 

sportowym. I Szanowni Państwo ! Tak reasumując, nie będę się odnosił do tych 

inwektyw w tym wniosku skierowanych do mnie, ale niestety mogliście napisać 

wniosek, święte wasze prawo, nikt wam tego nie odbiera. Ja wchodziłem do 

Sejmiku z Prawa i Sprawiedliwości w 2018 roku. I wtedy to była inna partia. 

Wtedy to była naprawdę inna partia. Partia zmian, reform, Program dla Śląska, 

środki z Unii Europejskiej. Takie były obietnice z ust najwyższych polityków 

Prawa i Sprawiedliwości. Nie inne. Gdzie te pieniądze ? Gdzie KPO ? Gdzie 

środki unijne ? Nie ma ! Są rządowe programy, owszem, możemy po nie sięgać. 

Jaka jest efektywność tych programów ? A taka, że często nawet nie dostajemy 

nic. Nawet jak byliśmy w koalicji rządzącej, były trzy wnioski na obwodnice dla 

stref... Województwo Śląskie złożyło trzy wnioski ZDW … przez ZDW i przez 

departament. Nic ! A jak te wnioski się rozpatruje ? W gabinecie Wojewody, przy 

kawie, temu damy, temu nie damy. Sam brałem w tym udział. I nieraz się 

wykłócałem o pieniądze dla Tychów, dla Sosnowca, bo nie chciano dać. To są te 

merytoryczne przesłanki ? Oczywiście, mógłbym przyjąć Państwa poziom 

dyskusji w tym wniosku, ale sobie to odpuszczę. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu Marszałkowi ! 

Bardzo proszę, ad vocem, Pani Jadwiga Baczyńska, udzielam głosu ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dziękuję za udzielenie głosu ! Kto jak kto, Panie 

Marszałku, ale kłamać to Pan potrafi razem ze swoimi radnymi z klubu, jak Pan 

powiedział. Ja nic nie muszę, jestem człowiekiem wolnym i robię tylko to co 

chcę. Natomiast 21 listopada na klubie jeszcze Prawa i Sprawiedliwości 

przyszliście Państwo wszyscy, i na moje pytanie, kto będzie głosował przeciwko 

odwołaniu naszego Przewodniczącego Jana Kawuloka, wszyscy Państwo 
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podnieśliście ręce, że będziecie głosować przeciwko. Wszyscy. Patrząc nam 

prosto w oczy. To co to było  ? Nie kłamstwo ? A na pytanie, że załatwił nam Pan 

24. głos, Gmitruka na wiceprzewodniczącego mieliśmy powołać, to będzie 24. 

głos za poparciem dla naszego Przewodniczącego Jana Kawuloka. To co to było? 

Prawda ? Prawda to była, Panie Marszałku, wtedy ? Czy kłamstwo ? … Pytałam 

się dwa razy o to jak Państwo będziecie głosować, bo nie pasowało mi to, po co 

ten 24. głos ? Wszyscy Państwo podnieśliście ręce, za dziesięć jedenasta przed 

sesją, że będziecie naszego przewodniczącego bronić. A w niedzielę przez telefon 

powiedział Pan naszemu Przewodniczącemu: Janku, nic się nie martw, obronimy 

cię. Na kilkanaście godzin przed tym głosowaniem. To co to było ? Prawda ? 

…[głos z sali]… ale mam zaufanie do mojego Przewodniczącego. Niestety 

pomyliłam się, bo do Pana też miałam przez jakiś czas. Na szczęście już nie mam. 

I tym Państwu, którzy mają, życzę powodzenia. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Pan Zbigniew 

Przedpełski, zapraszam do zabrania głosu ! 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – dziękuję bardzo ! Szanowny Panie 

Przewodniczący ! Szanowny Panie Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! 

Szanowni Państwo ! Sięgam pamięcią troszkę daleko, bo do pięknego 

listopadowego dnia 2018 roku, kiedy atmosfera na tej pięknej historycznej sali, 

proszę wybaczyć, momentami przypominała atmosferę karczemną. Został Pan, 

Panie Marszałku, wybrany, wtedy tego dnia, Marszałkiem Województwa 

Śląskiego, ale odbyło się to wśród okrzyków jakichś o zdradzie, o... momentami 

różne zachowania były – wyrażajmy się delikatnie – określę to, nieeleganckie. 

I od tego czasu, gdybyśmy tak, mógłbym w tej chwili wziąć, wyjąć telefon, 

wyciągać protokoły sesji i po kolei cytować interpelacje, to co Państwo z klubu 

Koalicji Obywatelskiej przede wszystkim, ale również i innych, mówili o Panu 

Marszałku. I to tak, prawdę powiedziawszy, to był najgorszy Pan Marszałek. Ja 

dzisiaj ze zdziwieniem wysłuchałem głosu Pana Radnego Gmitruka, ale 

naprawdę, proszę mi wierzyć, gdybym cytował wszystkie te Państwa wypowiedzi 

na przestrzeni trzech lat do 21 … nawet więcej, do 21 listopada 2021, to do rana 

byśmy stąd nie wyszli. Można by tu cytować. Panie Marszałku ! Sposób, to co 

odbyło się 21 listopada, ja już Panu gratuluję, bo z całą pewnością Pan przejdzie 

do historii. Więc Pan przechodzi do historii w ten sposób. Rzeczywiście, 

urzędujący Marszałek... Pozwoli Pan, że ja nie nazwę Pana zdrajcą. To był wtedy 

taki piłkarski okres, ja zwykle określam to tak na swój użytek, że Pan, Panie 

Marszałku, dokonałeś transferu. Jest takie piękne określenie, piłkarze często idą 

do klubu, który da więcej, no i Pan dokonał 21 listopada transferu. Czy w sposób 

elegancki ? No to jest mało istotne, bo w polityce... Natomiast, Panie Marszałku, 

proszę mi wierzyć, bardzo głęboko, bardzo głęboko osobiście mnie boli, kiedy 

Pan wychodzi w to miejsce i poucza nas o klasie ! Naprawdę, Pan wykorzystał ... 

no chyba nie przewidziano takiej sytuacji, nie przewidzieli twórcy systemu 
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prawnego, nasze władze partyjne na pewno tego nie przewidziały darując Panu 

rekomendacje, ale rzeczywiście Pan skorzystał z pewnego takiego mechanizmu, 

który powoduje, że Pan jest nieodwoływalny. Praktycznie jest Pan 

nieodwoływalny, w tej chwili trzeba te 27 głosów zdobyć, co cały czas wierzę, że 

nie jest niemożliwe. Natomiast, Panie Marszałku, jak rozmawiamy o klasie, to ja 

powiem tak, macie Państwo większość. Gdybyś Pan miał klasę, a nawet 

elementarną przyzwoitość, taką najzupełniej, to Pan byś tu teraz w tej chwili 

złożył rezygnację po tym, co Pan zrobił 21 listopada, i jak razem z tym Państwem 

mieliście gdzieś głosy 100 tys. wyborców. Proszę bardzo, niech Pan pokaże klasę. 

Złóż Pan rezygnację i niech ta większość, którą Państwo w tej chwili 

dysponujecie, niech Pana wybierze. To będzie naprawdę demokratyczne 

rozwiązanie. I wtedy wyjdziesz Pan z tego wszystkiego z podniesionym czołem, 

i będziesz Pan mógł mówić o klasie. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Bardzo 

proszę, z wnioskiem formalnym Pan Rafał Kandziora ! 

 

- radny Rafał Kandziora – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Zarządzie ! 

Szanowni Radni i wszyscy obecni – serdecznie was witam ! Tak, ja niechętnie 

występuję i zabieram głos, a tym bardziej z wnioskiem formalnym, ale myślę, że 

wszystko ma swoje granice. Ponieważ wszyscy mówią o czynach, a nie mówimy 

o przyczynach. Ja myślę, że wielu z was zrozumie dlaczego czterech radnych 21 

listopada podjęło taką, a nie inną decyzję, bo było to szeroko komentowane. 

Ponieważ właśnie nie godziliśmy się na nieuczciwość …[głos z sali]… tak, 

dlatego że od samego początku … właśnie, to jest wniosek formalny, tylko 

próbuję go uzasadnić. I wszyscy o tym …[głos z sali]… za chwileczkę, nie wiem 

… ale czemuż mnie Pan tak popędza ? …[głosy z sali]… No właśnie ! …[głosy 

z sali]… Poza tym, sytuacja jest taka, że tak naprawdę cała wasza dyskusja, 

wszystkie wystąpienia, nie dosyć, że nie wnoszą niczego nowego do 

uzasadnienia, ani do wniosku, w zasadzie skupiają się na jakimś obrażaniu 

Marszałka, i to bezzasadnym. W związku z tym, myślę, że … a co do demokracji, 

co do tego się za chwilę Państwo będziecie mieli możliwości wypowiedzieć. Czy 

Marszałek ma zostać Marszałkiem, czy też nie, oddacie głos i wydaje mi się, że 

sprawa będzie rozwiązana. Uważam, że dalsza dyskusja nie wnosi niczego 

merytorycznego do tej przedmiotowej sprawy, dlatego wnioskuję o przerwanie 

tej dyskusji i podjęcie głosowania, jeżeli chodzi o tę uchwałę. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Proszę 

Państwa, jeżeli jest głos przeciwny, to będziemy głosować. Czy jest głos 

przeciwny ze strony tutaj Państwa Radnych ? …[głosy z sali]… ad vocem, to jest 

już … wniosek przeciwny ! Dobrze ! A zatem proszę przygotować wniosek do 

przegłosowania. 
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- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Drogi Kolego ! 

O wpół do trzeciej, na zaproszenie Pana Przewodniczącego odbył się konwent. 

Na tym konwencie padła bardzo prosta sugestia Pana Przewodniczącego żeby ta 

dyskusja przebiegała bardzo tak wyważenie. I ona przebiega bardzo ładnie. 

Przebiega ! I tam padła z mojej strony jedna prośba, że zgodnie z regulaminem, 

w punkcie obrad każdy radny ma prawo zabrać dwa razy głos. I uzyskałem 

deklarację, że to będzie dochowane. Więc dziwię się wnioskowi kolegi i apeluję, 

żeby go wycofał, a Panu Przewodniczącemu sugeruję żeby go przegłosował jak 

spełnimy inny zapis regulaminu, który dopuszcza dwukrotne wystąpienie 

radnego. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…dziękuję bardzo ! Proszę 

Państwa ! Każdy z Państwa Radnych ma prawo złożyć wniosek formalny. My go, 

w momencie gdy jest przeciw, będziemy go głosować, ale ja się przychylam do 

tego, co powiedział Pan Radny Kandziora, że właściwie kolejne wystąpienia 

z klubu Państwa Radnych Prawa i Sprawiedliwości tak naprawdę merytorycznie 

niczego tu więcej do tej dyskusji nie wnoszą …[głosy z sali]… dlatego bardzo 

proszę o uruchomienie głosowania. Wniosek jest o to by zamknąć dyskusję już 

w tym punkcie… 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania: 

 

za  24 

przeciw 18 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – a zatem, proszę Państwa, w tym 

momencie zamykamy dyskusję w punkcie, gdzie mamy wniosek o odwołanie 

Marszałka Województwa Śląskiego, i ponieważ, proszę Państwa, to głosowanie 

jest tajne musimy powołać komisję skrutacyjną. Pozwólcie Państwo, że 

zaproponuję do składu Komisji Skrutacyjnej: Pana Mariusza Ogończyka, Pana 

Bartłomieja Kowalskiego, Pana Klaudiusza Komora …[głos z sali]… 

wycofujecie Państwo Radni Bartłomieja Kowalskiego, tak ? Dobrze ! A więc 

proponuję… wobec tego nie ma Pana Bartłomieja Kowalskiego, rozumiem, że 

nie wyraża zgody, bo za chwileczkę musiałbym zapytać czy też …[głos z sali]… 

A zatem, proszę Państwa, pozwólcie, że jeszcze raz przeczytam propozycję do 

składu komisji skrutacyjnej, proponuję: Pana Mariusza Ogończyka, Pana 

Klaudiusza Komora, Panią Alinę Bednarz, Panią Marię Materlę i Pana Marka 

Bieńka. Czy są jeszcze inne kandydatury z sali ? … Nie widzę ! Bardzo proszę 

radnych: Pan Mariusz Ogończyk wyraża zgodę ? [z miejsca, poza mikrofonem: 

tak], Pan Klaudiusz Komor wyraża zgodę ? [z miejsca, poza mikrofonem: tak], 

Pani Alina Bednarz wyraża zgodę ? [z miejsca, poza mikrofonem: tak], Pani 



18 

Maria Materla wyraża zgodę ? [z miejsca, poza mikrofonem: tak], Pan Marek 

Bieniek wyraża zgodę ? [z miejsca, poza mikrofonem: tak] Dziękuję bardzo ! 

Proszę Państwa ! Będziemy głosowali wniosek o powołanie właśnie w tym 

składzie komisji skrutacyjnej … Jesteśmy gotowi. Bardzo proszę o uruchomienie 

głosowania… 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej (radni: Mariusz 

Ogończyk, Klaudiusz Komor, Alina Bednarz, Maria Materla, Marek Bieniek): 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…rozumiem, że część 

z Państwa Radnych nie bierze udziału w tym głosowaniu … a więc mamy 

ukonstytuowaną, to znaczy na razie mamy powołaną komisję skrutacyjną. Bardzo 

proszę, ogłaszam 5 minut, żeby komisja mogła się ukonstytuować i za chwileczkę 

byście mogli Państwo przystąpić do procedury tajnego głosowania nad 

wnioskiem o odwołanie Marszałka Województwa Śląskiego. 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – rozumiem, że Przewodniczącą 

komisji skrutacyjnej została Pani Radna Alina Bednarz ? … Oddaję głos Pani 

Przewodniczącej Komisji, a wszystkich radnych zapraszam do zajmowania 

miejsc, przystępujemy do … przystępujemy do głosowania… 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja skrutacyjna w składzie: 

Maria Materla, Klaudiusz Komor, Marek Bieniek, Mariusz Ogończyk i Alina 

Bednarz ukonstytuowała się. Przewodniczącą zostałam ja, czyli Alina Bednarz. 

Komisja Skrutacyjna została powołana podczas LVI sesji Sejmiku Województwa 

Śląskiego VI kadencji w celu przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie 

odwołania Marszałka Województwa Śląskiego. Rozdamy Państwu teraz karty do 

głosowania. Szanowni Państwo ! Jeśli Państwo jesteście za odwołaniem 

Marszałka, zaznaczacie kwadracik za, jeśli Państwo jesteście przeciw, 

zaznaczacie kwadracik przeciw, jeśli się wstrzymujecie, kwadracik wstrzymuję 

się. Szanowni Państwo ! O pozytywnym wyniku głosowania decyduje 3/5 głosów 

ustawowego składu sejmiku. Za nieważny głos będzie uznany głos, jeśli na karcie 

głosowania będzie zaznaczone więcej niż jeden kwadrat, głos będzie zniszczony, 

przedarty lub nic nie będzie zaznaczone. Wyczytamy teraz listę Państwa 

i prosimy o podchodzenie i odbieranie kart głosowania… 
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[radna Alina Bednarz odczytała listę obecności radnych – komisja skrutacyjna 

rozdała karty do głosowania] 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Jeszcze raz, żeby było jasne, jeśli 

jesteśmy za odwołaniem Marszałka, zakreślamy kwadrat za, jeśli jesteśmy 

przeciw, kwadrat przeciw, przeciw odwołaniu. Jeśli się wstrzymujemy od głosu, 

wstrzymujemy się od głosu, zakreślamy kwadrat wstrzymuję się … pozostałe trzy 

tak …[głosy z sali]… Proszę, kto wrzucił głos do urny ? … Nie będzie ważny, 

tak, zgadzam się ! Proszę wyciągnąć ten głos … czyli co ? …[głosy z sali]… 

Panie Mecenasie …[głosy z sali]… zapraszam Pana. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…proszę Państwa ! Proszę 

o spokój, Pan Mecenas wyjaśni w tej kwestii co należy zrobić. 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departament Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – proszę Państwa ! Procedurę głosowania, jesteśmy w trakcie 

procedury głosowania – to nie jest szczegółowo określone w przepisach. Dobrym 

zwyczajem było rozpoczęcie procedury głosowania po zakończeniu rozdawania 

kart do głosowania i to zostało zrobione – wszyscy z Państwa otrzymaliście karty 

do głosowania i w tym momencie można już wrzucać do urny. Oczywiście dobrą 

praktyką jest pokazanie, że ta urna jest pusta, żeby nie było wątpliwości, że nagle 

znalazło się tam 50 głosów i w tym momencie głosowanie byłoby pozorne. 

Natomiast, jeżeli teraz urna jest pusta i radny, który jak gdyby rozpoczął 

głosowanie niezgodnie z kolejnością alfabetyczną, jest zidentyfikowany, to 

możemy przystąpić do głosowania zgodnie z dotychczasową praktyką, czyli 

komisja skrutacyjna, w jej imieniu Pani Przewodnicząca odczytuje po kolei, 

alfabetycznie wszystkich radnych, którzy otrzymali karty do głosowania 

i zgodnie z tą kolejnością karty są zgłaszane do urny. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! 

Przekazujemy głos Pani Przewodniczącej. 

 

- radna Alina Bednarz –…tak, dziękuję bardzo… 

 

- radny Jan Kawulok – czy ja mogę w tej sprawie ? Bo ja się tu coraz więcej … 

czyli teoretycznie może wrzucić osoba, która nie jest radnym ?... 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…ale wiemy, 

zidentyfikowaliśmy osobę, która wrzuciła kartkę i została wyjęta. Urna jest pusta, 

a Pani Przewodnicząca wyczytuje kolejne osoby. Proszę bardzo ! 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Rozpoczynamy głosowanie ! 
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[radna Alina Bednarz ponownie odczytała listę obecności radnych, którzy 

w kolejności wrzucili karty do głosowania do urny] 

 

 

- radna Alina Bednarz – tak, dziękuję Państwu za głosowanie ! Panie 

Przewodniczący, 15 minut przerwy, dobrze ? 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – Pani Przewodnicząca ! 

Ponieważ dzisiaj mamy kongres, 10 minut przerwy, myślę, że taka sprytnie 

działająca pięcioosobowa grupa … [głos z sali]… Proszę ? … mamy, mamy, 

oczywiście, ale myślę, że 10 minut wystarczy. Pani Przewodnicząca ? 

 

- radna Alina Bednarz – postaramy się… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – zapraszam wszystkich Państwa 

Radnych do Sali Sejmu, zapraszam do zajmowania miejsc. Komisja skrutacyjna 

jest już po przeliczeniu głosów. I bardzo proszę, oddaję głos Pani 

Przewodniczącej Alinie Bednarz ! 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja skrutacyjna w składzie: 

Maria Materla, Klaudiusz Komor, Marek Bieniek, Mariusz Ogończyk i Alina 

Bednarz, która została powołana na LVI sesji Sejmiku Województwa Śląskiego 

VI kadencji w dniu 24 kwietnia 2023 roku w celu przeprowadzenia głosowania 

tajnego w sprawie odwołania Marszałka Województwa Śląskiego. 

O pozytywnym wyniku głosowania decyduje 3/5 głosów ustawowego składu 

sejmiku. Komisja skrutacyjna rozdała radnym karty do głosowania w liczbie 42 

sztuki. Po otworzeniu urny komisja stwierdziła, że znajdują się w niej 42 karty do 

głosowania. Po przeliczeniu i sprawdzeniu kart komisja ustaliła, że głosów 

ważnych oddano 42, głosów nieważnych – 0. Wynik głosowania: za odwołaniem 

Marszałka Województwa Śląskiego 18 głosów, przeciw odwołaniu 24 głosy, 

wstrzymujących się 0 głosów. Załączniki do protokołu: karty do głosowania. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowni Państwo ! 

W związku z komunikatem komisji skrutacyjnej stwierdzam, że uchwała 

w sprawie odwołania Marszałka Województwa Śląskiego opisana na druku 

VI/681 nie została przyjęta. Oddaję głos Panu Marszałkowi Chełstowskiemu ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowni Państwo Radni, którzy głosowali 

przeciwko odwołaniu, czyli radni Platformy Obywatelskiej, radni Ruchu 

Samorządowego TAK ! Dla Polski, radni Lewicy, PSL-u, w imieniu swoim całego 
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i Zarządu składam wyrazy wielkiego podziękowania za te zaufanie, którym nas 

obdarzyliście już pół roku temu i teraz po raz wtóry. Szkoda, że Państwa Radnych 

z Prawa i Sprawiedliwości nie ma na sali, sami wywołali ten wniosek, ale jeśli 

usłyszeć jakie są wyniki, no to też świadczy o pewnej klasie politycznej. Ja bardzo 

dziękuję – dziękuję Panom Prezydentom, Andrzejowi Dziubie, Panu 

Prezydentowi Arkadiuszowi Chęcińskiemu, dziękuję Panu Posłowi Wojciechowi 

Sałudze za wsparcie i za współpracę. Pchamy dalej ten wózek i wiele dobrych 

chwil przed nami. Wszystkiego dobrego ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Zapraszam 

wszystkich Państwa Radnych i kontynuujemy kolejne punkty porządku 

dzisiejszych obrad. Bardzo proszę, przechodzimy do następnego punktu… 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/670): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o opinię, 

o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Pana 

Przewodniczącego Marka Kopla [wypowiedź z miejsca: opinia pozytywna] 

Dziękuję bardzo ! Czy inne komisje opiniowały przedmiotowy projekt uchwały ? 

… Nie widzę ! Kto z Państwa Radnych … Bardzo proszę, kto by jeszcze chciał 

w tym punkcie zabrać głos ? Nie widzę ! A zatem …[głos z sali]… aha, tak, my 

chyba musimy sprawdzić kworum, bo tutaj mamy …[głosy z sali]… kworum 

będzie, tylko nie znam przyczyn, dla których klub Prawa i Sprawiedliwości 

opuścił już dzisiejszą sesję Sejmiku, czy… …[głos z sali]… Proszę Państwa ! 

Była dziesięciominutowa przerwa, nawet piętnastominutowa, no więc … Ale 

może zaczekajmy chwilkę jeszcze, dobrze ? … Zapraszam wszystkich Państwa 

Radnych z klubu Prawa i Sprawiedliwości już do zajmowania miejsc. Proszę 

Państwa ! Procedujemy punkt uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej w Województwie Śląskim na lata 2023-2035. Zapytam jeszcze raz, 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! 

Bardzo proszę uruchomić głosowanie. Kto jest z Państwa za ? Kto jest z Państwa 

Radnych za przyjęciem uchwały ? …[głosy z sali]… Tak, nie mamy jeszcze 

głosowania. Możemy uruchomić głosowanie ? … Panie Radny ! Już minęło 

więcej jak 15 … Pana Radnego prosimy o zagłosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 1 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2023 rok (druk VI/671): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o opinię … o 

przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Pana 

Przewodniczącego Marka Kopla …[opinia pozytywna]… dziękuję Panie 

Przewodniczący ! Czy inne komisje opiniowały przedmiotowy projekt uchwały ? 

… Nie widzę ! … Nie wiem, czy Państwo też odnosicie takie wrażenie, że Prawo 

i Sprawiedliwość wypisało się z Sejmiku ? Jak to traktować ? … Czy ktoś 

z Państwa Radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo 

proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…przy okazji chcę powiedzieć, 

że mamy kworum i możemy procedować. Dziękuję Państwu Radnym ! 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy 

finansowej Gminie Radzionków (druk VI/674): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Pana Przewodniczącego Marka 

Kopla …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Bardzo proszę Przewodniczącą 

Komisji Edukacji, Nauki i Kultury również o opinię …[opinia pozytywna]… 

dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie ? … Nie widzę ! Bardzo proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom z obszaru 
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województwa śląskiego wybranym w Konkursie „Inicjatywa 

Antysmogowa” w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego Programu 

Poprawy Jakości Powietrza (druk VI/675): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Pana Przewodniczącego Marka 

Kopla ? …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Bardzo proszę o opinię 

Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, Panią Przewodniczącą Katarzynę 

Stachowicz …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę 

o uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…proszę Państwa ! Proponuję, 

żebyśmy jednak zrobili chwilkę przerwy …[głosy z sali]… właśnie dostałem, 

proszę Państwa, informację, że radni PiS opuszczają dzisiejszą sesję i nie wrócą 

już na obrady, to pozwólcie Państwo, że będziemy kontynuować… 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom z obszaru 

województwa śląskiego najlepiej radzącym sobie z ochroną powietrza 

i wdrażaniem Programu ochrony powietrza wybranym w konkursie 

„Gmina pełną piersią” w 2023 roku w ramach Marszałkowskiego 

Programu Poprawy Jakości Powietrza (druk VI/ 676): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Pana Przewodniczącego Marka 

Kopla …[opinia pozytywna]… dziękuję ! Bardzo proszę Przewodniczącą 

Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, Panią Katarzynę Stachowicz 

…[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać w punkcie głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę o uruchomienie 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 
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przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/22/11/2020 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 31 sierpnia 2020 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 

położonych w Goczałkowicach-Zdroju poprzez wniesienie ich jako 

aportu do spółki kapitałowej Uzdrowisko Goczałkowice-Zdrój 

Sp. z o. o. z siedzibą w Goczałkowicach-Zdroju (druk VI/672): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Pana Przewodniczącego Marka Kopla 

…[opinia pozytywna]… proszę o opinię również Komisję Rozwoju 

i Zagospodarowania, Pana Przewodniczącego Andrzeja Molina …[opinia 

pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę o uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny przez Województwo Śląskie części nieruchomości 

położonej w Jaworzu na rzecz Gminy Jaworze (druk VI/673): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o opinię Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów, Pana Przewodniczącego …[opinia pozytywna]… 

Bardzo proszę również Pana Andrzeja Molina, Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego …[opinia pozytywna]… dziękuję 

bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

Bardzo proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/25/24/2008 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 19 czerwca 2008 roku 

w sprawie zakazu utrzymywania pszczół na terenach pasa 

izolacyjnego trutowiska w Wiśle Łabajowie (druk VI/677): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę o przedstawienie opinii 

Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich, Pana Przewodniczącego Marka Bieńka 

…[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

w tym punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę o uruchomienie 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka 

Województwa Śląskiego (druk VI/678): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – aktualnie procedowana oraz 

następna uchwała zostały wprowadzone do porządku obrad na wniosek Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w tym punkcie ? … Nie widzę ! … Opinia komisji, bardzo proszę, tak ! Opinia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji …[opinia pozytywna]… jest pozytywna, za 

odrzuceniem tej skargi. Dobrze, jeżeli nie ma głosów, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos, jeszcze raz zapytam ? … Nie widzę ! A zatem 

proponuję przegłosować… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka 

Województwa Śląskiego (druk VI/679): 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – jeszcze raz zapytam o opinię 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w tym punkcie ? …[opinia pozytywna]… 

odrzucenie, dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? 

… Nie widzę ! Bardzo proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego 

Szpitala Specjalistycznego nr 4 w Bytomiu (druk VI/680): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – ja pozwoliłem sobie 

zrezygnować z prac w tej komisji ze względu na szereg moich obowiązków i jest 

propozycja do składu rady społecznej, spośród tutaj rekomendacji Sejmiku 

Województwa Śląskiego, kandydatura została zgłoszona Pana Jacka Brzezinki, 

który złożył oświadczenie i wszystkie formalności zostały dopełnione. Czy do tej 

uchwały na druku VI/680 ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? Czy jest 

komentarz ? … Nie widzę ! A zatem możemy przegłosować zamianę w składzie 

rady społecznej… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! I teraz 

mamy dwa dodatkowe punkty, które zostały wprowadzone do porządku obrad na 

początku dzisiejszej naszej sesji… 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki budżetowej pod 

nazwą „Stadion Śląski” w Chorzowie (druk VI/682): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…proszę o opinię Komisji 

Sportu, Turystyki i Rekreacji, Przewodniczącą Panią Martę Salwierak …[opinia 

pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos w tym punkcie ? …[głos z sali]… a bardzo proszę, bo tu nie miałem 
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wymienione. I tak, czyli rozumiem, że Komisja Statutowa również głosowała. 

Bardzo proszę, jaka jest opinia ? … brak kworum, dziękuję bardzo ! Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Proszę uruchomić 

głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…Panie Przewodniczący ! Czy 

już będziemy się spotykali na sesjach Sejmiku bez udziału radnych Prawa 

i Sprawiedliwości ? Bo nie rozumiem …[wypowiedź z miejsca]… Pan 

Przewodniczący chce zabrać głos, bardzo proszę ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Ja myślę, że Pan powinien dać 

kilka wyjaśnień radnym, bo jeżeli o godzinie wpół do trzeciej przyjeżdżam 

specjalnie wcześniej do Katowic, żeby na konwencie ustalić zasady 

procedowania i uzyskuję deklarację, że nie będzie żadnego wniosku o skrócenie 

wystąpień, o zablokowanie niektórych radnych, a Pan to robi, to po co my tu 

mamy siedzieć ? Przecież w każdym… 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…przepraszam ! Od kogo Pan 

Przewodniczący uzyskał takie zapewnienie, ode mnie Pan uzyskał takie 

zapewnienie ? 

 

- radny Jan Kawulok –…tak … tak. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…przepraszam, bo na tym 

spotkaniu było więcej osób… 

 

- radny Jan Kawulok –…dziękuję bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…bardzo proszę, żeby Państwo 

sprostowali to, bo ja nie chciałbym być adwokatem w swojej sprawie, ale, Panie 

Przewodniczący, zwracam się do Pana Przewodniczącego klubu radnych PiS, 

było nas tam więcej i ja nie chcę być adwokatem w swojej sprawie, ale bardzo 

proszę, żeby ktoś być może w tym punkcie też zechciał powiedzieć coś więcej na 

temat spotkania naszego, które rzeczywiście miało miejsce. Pan Przewodniczący 

klubu... 
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- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący, i zwracam się też do Pana 

Przewodniczącego Prawa i Sprawiedliwości, byliśmy na tym samym konwencie 

klubów, i owszem, Pan mówił o regulaminowych rozwiązaniach, które są dla nas 

jakby oczywiste, ale też ta dyskusja Państwa nie przynosiła nic nowego, więc ja 

się specjalnie nie dziwię wnioskowi Kolegi Radnego Kandziory i ja Pana też 

pytałem na tym konwencie, czy to oznacza, że będziecie Państwo występować 

dwa razy każdy z radnych, no i... Był wniosek formalny, dyskusja szła chyba 

donikąd i nie było, żeby zakończyć, nie było żadnych zapewnień, że będzie 38 

wystąpień z Państwa strony. 

 

- radny Jan Kawulok – Szanowni Państwo ! Oczywiście, to jest cały problem, że 

na konwencie jestem sam, ale myślę, że to Rafał Kandziora, którego zawsze 

traktuję jako osobę uczciwą, nie będę go zmuszał do zabrania głosu, ale powiem 

krótko, oczywiście te 38 padło, ale ja powiedziałem: na pewno tyle nie będzie, ale 

nikt się nie spodziewał, że po 5 wystąpieniach zamkniecie dyskusję. Nikt się tego 

nie spodziewał ! Oczywiście można, jak tak Pani Ekkert ostatnio, nawet w 

porządku obrad wnioskować o zamknięcie. Można ! Tylko po co jest opozycja 

wtedy ? Oczywiście, jeszcze jedna sprawa, którą bardzo mocno …[głosy z sali]… 

Szanowni Państwo ! Przede wszystkim wyniki były ogłoszone wcześniej, niż po 

15 minutach …[głosy z sali]… Panie Przewodniczący ! Może ja faktycznie, bo 

Pan prowadzi sesję, czy już nie ? Prowadzi Pan ? …[głosy z sali]… 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…dziękuję Panu 

Przewodniczącemu ! 

 

- radny Jan Kawulok –…mogę to dokończyć, bo ja tu zostałem poproszony, więc 

ja tutaj się nie pcham …[głosy z sali]… No tak, że, Szanowni Państwo, ja bardzo, 

bardzo dziękuję ! Oczywiście, tak jak powiedziałem, większość może zrobić 

wszystko. Pan Przewodniczący, wiele razy z tego korzystałem, może poddać 

głosowanie wniosku po zabraniu głosów przez kolejnych radnych, żeby ten zapis 

regulaminu dochować. Natomiast jeżeli, że tak powiem …[głosy z sali]… 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dobrze ! Bardzo dziękuję, Panie 

Przewodniczący ! Myślę, że… 

 

- radny Jan Kawulok –…dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…ja pozostawiam ocenę przede 

wszystkim dziennikarzom i mieszkańcom województwa śląskiego, ocenę 

postawy Prawa i Sprawiedliwości. Mamy tu szereg ważnych punktów do dyskusji 

i także do oceny tego wszystkiego co się dzieje w naszym województwie. 

Państwo Radni Prawa i Sprawiedliwości zrezygnowali z dalszych obrad, tak, że 

to pokazuje jaki Państwo macie stosunek do tych ważnych spraw, które dzisiaj 
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procedujemy. I to jest mój komentarz do tej sprawy. Dziękuję bardzo ! Proszę 

Państwa, przystępujemy do kolejnych punktów dzisiejszego porządku obrad… 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie ze środków PFRON, na 

okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, robót budowlanych 

dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku 

z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych 

obiektów (druk VI/683): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…bardzo proszę 

o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Przewodniczącego, 

Pana Marka Kopla …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Bardzo proszę 

Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia, Pana 

Klaudiusza Komora …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy są głosy 

w dyskusji ? Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

Bardzo proszę o uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Informacja dotycząca sprawozdania z działalności SKO w Bielsku-

Białej, Częstochowie i Katowicach: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – te dokumenty zostały Państwu 

przesłane. I teraz moje pytanie czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym 

punkcie zabrać głos ? … Rozumiem, że te wyjaśnienia wyczerpują cały temat. 

Przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

 

18. Informacja dotycząca okresowej oceny Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Województwa Śląskiego 2020+: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – informacja również została 

przekazana Państwu Radnym. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym 

punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! A zatem przystępujemy do kolejnego 

punktu… 
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19. Informacja z realizacji w roku 2022 zadań wynikających z uchwały 

Sejmiku Województwa Śląskiego Nr IV/31/7/2013z dnia 25 lutego 

2013 roku w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów, a także 

obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji przez 

Województwo Śląskie (z późn. zm.): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – ta informacja również 

przekazana została Państwu wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Dziękuję bardzo ! Przechodzimy 

do kolejnego punktu… 

 

 

20. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – materiały zostały Państwu 

przesłane. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … 

Rozumiem, że wyczerpaliśmy ten punkt… 

 

 

21. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – przypominam Państwu, że 

obowiązuje pisemna forma interpelacji, czy też wniosków. I zanim jeszcze 

poproszę o ewentualne zgłaszanie interpelacji, chciałbym przypomnieć również 

o składaniu jeszcze oświadczeń majątkowych za poprzedni rok. Przypominam, 

że termin upływa 30 kwietnia. Należy złożyć je w dwóch egzemplarzach wraz 

z kopią zeznania podatkowego. Bardzo proszę, czy są interpelacje ? … Czy jest 

ktoś z Państwa, który chciałby … Ja bardzo przepraszam Państwa dziennikarzy, 

ale my już tutaj chcielibyśmy dokończyć tę naszą sesję w spokoju. Bardzo proszę, 

czy ktoś z Państwa Radnych, czy mamy interpelacje, mamy wnioski ? Bardzo 

proszę, oddaję głos … pierwsza jest Pani Materla, przepraszam, Panie 

Przewodniczący. Zapraszam Panią Marię Materlę, udzielam głosu ! 

 

- radna Maria Materla – dziękuję Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! 

Państwo Radni ! Goście ! Krótka interpelacja dotycząca środowiska osób 

z niepełnosprawnościami. W 2020 roku składałam już taką interpelację, prosząc 

ówczesny, wtedy w innym składzie, Zarząd Województwa Śląskiego o wyrażenie 

zgody na przygotowanie informatora, śląskiego informatora dla osób 

z niepełnosprawnościami. Dostałam obiecującą odpowiedź, niestety, była to 
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tylko odpowiedź na piśmie, do dzisiaj nie ma tego informatora. Wobec 

powyższego, Drodzy Państwo, Panie Marszałku, ponawiam tę prośbę, powołując 

się m.in. na to, że jesteśmy samorządem województwa, który ma w swoich 

strukturach również sejmik osób z niepełnosprawnościami, i taki głęboki ukłon i 

niski w stronę osób z niepełnosprawnościami w postaci przedłożenia temu 

środowisku właśnie takiego informatora, gdzie będą takie wskazówki, informacje 

dotyczące praktycznego funkcjonowania, będzie chyba ważnym gestem 

wykonanym w stronę środowiska osób z niepełnosprawnościami. Nie będę 

odczytywać. Interpelację w formie papierowej kieruję na ręce Pana 

Przewodniczącego. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radnej ! 

Bardzo proszę, teraz Pan Przewodniczący Stanisław Gmitruk, udzielam głosu ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! 

Szanowni Państwo ! Interpelację składam także w imieniu Państwa Radnych 

Marty Salwierak i Mariusza Ogończyka – jest to nasza wspólna interpelacja 

i dotyczy zamieszczenia w Regionalnym Planie Transportowym Województwa 

Śląskiego projektów drogowych z terenu z subregionu północnego województwa 

śląskiego. Zarząd Związku Gmin i Powiatów Subregionu Północnego 

Województwa Śląskiego podjął uchwałę z dnia 10 maja 2021 roku w sprawie 

zamieszczenia w Regionalnym Planie Transportowym Województwa listy 

projektów drogowych, wojewódzkich i lokalnych, z terenu subregionu 

północnego celem wpisania do Regionalnego Planu Transportowego 

Województwa Śląskiego. Na podstawie naszej wiedzy, uzyskanych informacji 

wiemy, że żadna z proponowanych inwestycji drogowej z subregionu północnego 

nie została zamieszczona w tymże planie, co w sytuacji pozytywnej decyzji 

wobec innych subregionów województwa jest stanem wysoce niesprawiedliwym. 

Istotnymi faktami są także, że proponowane inwestycje drogowe mają charakter 

strategiczny, bowiem po ich zrealizowaniu zdecydowanej poprawie ulegnie stan 

infrastruktury dróg wojewódzkich i usprawniony zostanie transport 

w subregionie północnym oraz będzie miał znaczny wpływ w optymalizowaniu 

skomunikowania z sąsiednimi województwami, a przede wszystkim 

województwem łódzkim, wielkopolskim i opolskim. Z uwagi na przewidywane 

wysokie koszty proponowanych inwestycji drogowych, z pewnością można 

przyjąć założenie, że z budżetów samorządów województwa śląskiego, powiatów 

i gmin subregionu północnego województwa nie będzie możliwości pełnego 

sfinansowania tych inwestycji. Inwestycje te powinny uzyskać przede wszystkim 

pomoc finansową ze środków unijnych, w tym z programu Fundusze Europejskie 

dla Województwa Śląskiego na lata 2021-2027. Jednocześnie wiemy, że 

warunkiem ubiegania się o pomoc finansową na proponowane inwestycje jest ich 

wpisanie do Regionalnego Planu Województwa Śląskiego, a zatem starania 

o realne możliwości projektowanie i wykonanie inwestycji drogowych w drogach 
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wojewódzkich w subregionie północnym województwa muszą być poprzedzone 

wpisaniem ich do przedmiotowego planu transportowego. W tej sytuacji 

uznajemy uchwałę Zarządu Gmin i Powiatów z 10 maja 2021 roku subregionu 

północnego województwa śląskiego za zasadną i niezbędną do realizacji, 

a w szczególności wobec trzech projektów drogowych …[głos z sali]… 

Myślałem, że Pan Marszałek chce mnie wspomagać, poza protokołem 

oczywiście. Dotyczy to przede wszystkim przebudowy drogi wojewódzkiej 483 

od skrzyżowania z Aleją Jana Pawła II do skrzyżowania z ulicą Narcyzową 

w Częstochowie, druga część tej inwestycji, przebudowa drogi wojewódzkiej 494 

od granicy z miastem Częstochową do granicy z województwem opolskim. 

I trzecia inwestycja, także w drodze 494 na terenie miasta Częstochowy, ulica 

Wręczycka. Więcej szczegółów w wersji pisemnej przedkładam. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Zapraszam 

do zabrania głosu Panią Alinę Bednarz ! 

 

- radna Alina Bednarz – dziękuję bardzo ! Moja interpelacja jest obszerna, bo ma 

pięć stron, zatem nie będę jej czytała całej, nie, nie ! Tylko powiem, że dotyczy 

wsparcia finansowego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Świętochłowicach, 

zatem złożę ją, dobrze ? Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Proszę 

Państwa ! W ten sposób wyczerpaliśmy porządek dzisiejszych obrad. Czy jeszcze 

ktoś ? Nie, to już tyle. 

 

 

22. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! W związku 

z tym, że wyczerpaliśmy porządek dzisiejszej sesji, zamykam LVI Sesję Sejmiku 

Województwa Śląskiego i bardzo Państwu dziękuję za sprawne głosowanie 

podczas dzisiejszej sesji. Dziękuję ! [godz. 1805] 


